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Vi er en privat foreldredrevet andelsbarnehage som stod ferdig mars 1993.                                                           
I alle når har vi slitt økonomisk. For i det hele tatt å overleve har vi hatt ekstra barn på alle 
avdelingene. Har det vært sykdom blant ansatte har vi hatt problemer med å sette inn vikar. Før 
skjønnsmiddelpotten ble vedtatt var våre inntektskilder foreldrebetaling og statstilskudd. Maks pris 
var jo et løft til foreldrene, men ikke for barnehagen vår. Vi hadde høyere foreldrebetaling, i tilegg til 
12 mnd betaling. Juli mnd var alltid er mareritt for hvor skulle vi finne nok penger til å kunne klare og 
betale ut feriepenger. Ikke få ganger har vi måttet ta opp ekstra lån for å ha penger til å betale lønn i 
denne betalingsfrie måneden. 

Solhjell fikk tilbud om plass til sine barn i kommunale barnehager og skriver at dette var ”som manna 
fra himmelen” Dette bekymrer meg som jobber i ikke kommunal barnehage. Mener han at de 
kommunale barnehagene er bedre? Jeg tror det er veldig viktig at kunnskapsministeren tar seg tid til 
å undersøke hvordan de private barnehagene har det. Det er positivt at Solhjell vil lytte til råd fra den 
private sektoren. 

Da det ble vedtatt at kommunale og private barnehager skulle behandles likt så det endelig ut at 
barna skulle få et likeverdig tilbud.  Endelig kunne vi ha samme antall barn pr voksne som de 
kommunale. Vi har ærlig talt ikke kommunale og ikke‐kommunale barn i landet? Hvorfor kan vi ikke 
fortsette arbeidet med at alle skal få det bedre i stedet for å rive ned den gode helhetstanken vi 
jobber for.                                                             
Kristin Halvorsen lover full barnehagedekning. I mange år har andelslag, bedrifter og lignende blitt 
oppfordret til å bygge barnehager og ta risikoen og utgiftene selv.                                                           
For å nå målet bedres de ikke‐kommunale barnehagenes situasjon en kort stund. Målet er kanskje 
ikke at full barnehagedekning skal vedvare? Vi skal bygge barnehager, men klarer kanskje ikke å drive 
dem.   Hva ønsker egentlig kunnskapsdepartetmentet? 

Jeg skjønner ikke hvorfor departementet skal begynne å klusse med noe som er på god vei til å 
fungere. Dersom det er enkle, forståelige og forutsigbare systemer staten vil ha – bør de grave frem 
stykkpris finansieringsmodellen eller i det minste fortsette det arbeidet som er startet i forhold til 
likeverdig økonomisk behandling. 

 

 



 

 

                                                                                  
Se bare hva vår naboland erfarer. I Danmark raste både foreldre og ikke‐kommunale barnehager over 
rammefinansieringen.                                
I medlemsbladet til PBL skrev de om enkelte ikke kommunale barnehager i Sverige som tross av mye 
høyere foreldrebetaling hadde lange ventelister fordi barnehagene selv valgte hvem som fikk plass. 
Dvs. at de lot barn som trengte ekstra oppfølging få plass i de kommunale barnehagene. Dette 
resulterte i kasseskiller, noe jeg regner med at vi ikke ønsker i Norge           
Beklageligvis ser det ut til at kunnskapen om ikke‐kommunale barnehager er liten og fordommene 
store – det er ingen bra kombinasjon. 

Et stort ønske en er en forutsigbar, likeverdig og etterprøvbar barnehagesektor – slik at vi kan 
konsentrere oss om kvalitetsarbeidet vi utøver i barnehagen. Det kommer stadig nye krav til 
barnehagens innhold. Jeg har jobbet i barnehage i snart 20 år men det blir bare vanskeligere og 
vanskeligere å få dette til. Som jeg nevnte tidligere har vi i alle år drevet barnehagen uten noen form 
for støtte fra kommunen. I de to siste årene (etter at skjønnsmiddelpotten ble tildelt) har vi endelig 
kunne bruke energien på noe annet enn kampen om å overleve økonomisk. Så vær så snill ikke ta 
dette fra oss, og sett oss tilbake til slik vi hadde det tidligere.   

I disse terra tider ser vi at politikere handler veldig forskjellig 

Vi vil derfor sterkt oppfordre til at paragrafen om likebehandling ikke fjernes. 

Det statlige, øremerkede driftstilskuddet må ikke fjernes. Tilskuddet må følge hvert barn i hele 
landet uavhengig av bosted, uavhengig av barnehagens eierform og drift (kommunal eller privat) 

 

 

Med hilsen 

Sigrid Frigstad 
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